

ПРОФАЙЛИНГ КАК МЕТОД АКТИВНОГО ПРОТИВОДЕЙСТВИЯ ЛИЦАМ, ИГНОРИРУЮЩИМ ПРАВОВЫЕ НОРМЫ

Мансурова Зилья Рахимлановна,
доцент кафедры педагогики и психологии в деятельности сотрудников ОВД
Уфимского юридического института Министерства внутренних дел Российской Федерации,
кандидат медицинских наук
mansurovazr@mail.ru

Асянова Светлана Рифовна,
кандидат педагогических наук
avtor@lawinfo.ru

Данная статья посвящена рассмотрению технологии профайлинга на транспорте, а именно обеспечения безопасности в аэропорту. Профайлинг — это использование комплекса методов, методик, подходов психологии с целью прогнозирования поведения людей, которое осуществляется на основе анализа частных признаков, характеристик вербального и невербального поведения, внешности человека.

Ключевые слова: профайлинг, служба безопасности, индикаторы подозрительности, методы невербальной детекции лжи.

PROFILING AS A METHOD OF ACTIVE RESPONSE TO PERSONS IGNORING LEGAL PROVISIONS

Zilya R. Mansurova
Associate Professor of the Department of Pedagogics and Psychology in Activities of Employees
of Internal Affairs Agencies of the Ufa Law Institute of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation
PhD in Medicine

Svetlana R. Asyanova
PhD in Pedagogy

This article is devoted to reviewing the technology of profiling in transport, namely ensuring security at the airport. Profiling is the use of a set of methods, techniques, approaches of psychology and predicting people's behavior in advance, which is taken based on the analysis of particular signs, characteristics of verbal and nonverbal behavior, and a person's appearance.

Keywords: profiling, security service, indicators of suspicion, methods of nonverbal lie detection.